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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 
Készült: a 2013. november 28-án megtartott közmeghallgatás. 
Az ülés helye: Művelődési Ház Váchartyán, Fő út 55. Tanácsterem. 
Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint és kb. 10 lakos 
 
Koblász Sándor polgármester köszönti a megjelent lakosokat, képviselőket és valamennyi 
résztvevőt. Ismerteti a 2013. évi kötségvetést. Elmondja, hogy az önkormányzat idei költségvetése 
az előző évekhez képest jelentősen csökkent. Részletezi az egyes kiadási és bevételi tételeket. 
Ismerteti, hogy a törvények alapján 2013. január 1-től állami fenntartásba került az iskola, de az 
Óvoda továbbra is önkormányzati fenntartásban marad. Elmondja, hogy a bevételeink legnagyobb 
részét a központi költségvetésből származó bevételek teszik ki, kisebb részét a helyi adók, és az 
önkormányzat működési bevételei képezik. Adóknál ismerteti a tervezett bevételeket és azt, hogy 
eddig ténylegesen mennyi bevétel folyt be. Jelentős kintlévőségek első sorban az iparűzési adónál 
jelentkeznek, itt is különösen a megszűnt cégek után. Az Önkormányzat törekszik a kintlévőségek 
behajtására. Kéri a lakosságot, hogy tegyenek eleget adófizetési kötelezettségüknek. Elmondja, 
hogy az önkormányzat 2008-ban az orvosi rendelő építésére hosszú távú kedvezményes 
kamatozású fejlesztési hitelt vett fel, mely törlesztése azóta is folyamatban volt, de az állam az 
adósságrendezés keretében ezen összeg fizetését átvállalta az önkormányzattól. Az elmúlt 3 év a 
takarékosság jegyében telt. Az Önkormányzat gazdálkodása visszafogott megalapozott, takarékos. 
Felülvizsgáltunk minden olyan szolgáltatói és egyéb szerződést, amely feleslegesnek tűnt. Három 
területen jelentős a megtakarítás: a Polgármesteri Hivatal alkalmazotti létszáma, a polgármester és a 
képviselők tiszteletdíja. A helyi főzőkonyha megszüntetésével is jelentős összegeket spórolt az 
Önkormányzat. Elmondja, hogy jelenleg az étkezők száma 144 fő, melynek a fele 50 vagy 100 % 
mentességet kap. Részletezi, hogy a jogszabályváltozások miatt milyen civil szervezeteket 
támogathatott és támogatott az Önkormányzat. Elmondja, hogy a jogszabályi előírások miatt a 
2000 fő alatti településen január 1-től nem működhettek önálló polgármesteri hivatal ezért március 
1-től Rád községgel közös polgármesteri hivatalt hozott létre a tesület. A pályázati lehetőségeknél 
kiemeli, hogy sajnálatos a Közép Magyarországi régióra nem írt ki az állam olyan pályázatokat, mint 
2010. év előtt években. (csapadékvíz elvezetés, utak felújítása stb.), más szervezeteknél 
próbálkozott az Önkormányzat pályázatot benyújtani ilyenek például a Duna Mecsek Alapítvány, 
és az Észak Kelet Pest Megyei Leader Egyesület. A Duna Mecsek Alapítvány az önkormányzatok 
részére erre a régióra beszüntette a pályázati lehetőségeket, így maradt az Észak Kelet Pest Megyei 
Leader Egyesület, ahová tavaly november végén nyújtottuk be pályázatunkat a régió presszó és 
udvar felújítására, amely sajnos elutasításra került. 2013 év tavaszán a Belügyminisztérium által kiírt 
támogatásra is pályázott az önkormányzat, amelyről elutasító határozat még nem érkezett. 
Elmondja, hogy az Észak Kelet Pest Megyei Leader Egyesülethez 2013. november 25-én 
ismételten pályázatot nyújtottunk be, mely keretében szeretnénk a régi Presszó épületét és udvarát 
felújítani és közösségi házat létrehozni. Elmondja a Képviselő testületünk döntése alapján a 
jövőben is folytatni szeretnénk az utcák és járdák felújítása. Itt szeretné megköszönni az I.T.T.-nek 
és az RHK Kft-nek az egész évben nyújtott segítséget és tájékoztatja a lakosságot az 
együttműködés előnyeiről. Ismerteti az elmúlt időszakban elvégzett beruházásokat és, hogy ezek 
összege az elmúlt 3 évben közel 80 millió forint volt. Elmondja, hogy jelenleg az Önkormányzat 
vállalja fel a szemétszállítási díj beszedését és a számlázást, ami miatt jelentősen alacsonyabbak a 
szemétszállítási díjak Községünkben, mint a környező településeken. A.S.A. Kft.-vel szállítatta el a 
hulladékot eddig az önkormányzat, az A.S.A. Kft. 2013. november 30-val felmondta a szerződését 
minden települési önkormányzattal. A hulladékot 2013. december 31-ig a Tiszta Vidékért 
Nonprofit Kft-vel fogja elszállíttatni. Folyamatos tárgyalásokat folytat a hulladék-szállítással 
kapcsolatban, jelenleg úgy tűnik, hogy a hulladékszállítás díja jelentősebb mértékben emelkedik 
2014. január 1-vel, mert hatósági áras lesz a hulladékszállítás. Ismerteti a Kormányhivatal és az 
Államtitkár úr levelét, melyben a jövőre nézve az önkormányzatnak nem lesz ráhatása az ár 



 3 

kialakítására. A csatorna beruházással kapcsolatban elmondja, hogy a csatorna beruházás átadás 
átvétele már megtörtént 2010. augusztusában, akkor műszakilag az Önkormányzat részéről átvették 
az egész beruházást. A vagyonmegosztás megtörtént, amit a képviselő testület elfogadott, ezek után 
még a vízművel meg kell kötni a bérleti szerződést, amely után remélhetőleg az önkormányzatnak 
az üzemeltetéssel kapcsolatban további teendői nem lesznek. A talajterhelési díjat jogszabály 
alapján az Önkormányzatnak a műszaki átadás után egy éven belül ki kellett volna vetnie. Lakosság 
érdekében az önkormányzat addig, amíg lehetett kitolta a talajterhelési díj bevezetését. 2012. év 
októberétől, aki nincsen rákötve a csatornára annak 1800 Ft/m3 talajterhelési díjat kell fizetnie. Ez 
az ár törvény alapján került kivetésre, ezért a lakosnak saját érdeke, hogy minél előbb kössön rá a 
csatornára! Ismerteti az önkormányzat jövő évre vonatkozó terveit, elmondja, hogy készülnek a 
tervek az óvodánál lévő gyalogátkelő és járda kialakítására, amely kivitelezési munkálatai tavasszal 
fognak megtörténni. Várja a megjelentek kérdéseit. 
 
Turányik János lakos rákérdez, hogy a Honfoglalás és a Fény utca aszfaltozását tervezi-e az 
önkormányzat. 
 
Koblász Sándor polgármester elmondja, hogy mint ahogyan az előzőekben tájékoztatta a 
megjelenteket az önkormányzat tervezi, hogy jövő tavasszal folytatja az utcák aszfaltozását, és 
elsődleges az aszfaltozandó utcák között a Honfoglalás, Fény, Béke utca szerepel majd, mert ezen 
utcák nagyon rossz állapotban vannak. 
 
Juhász István lakos megjegyzi, hogy nem tartja jó döntésnek, hogy az önkormányzat elfogadta a 
csatorna vagyonértékelést és nem terelte az ügyet a gesztor településsel szemben jogi útra. Javasolja 
a polgármester úrnak, hogy az önkormányzat által kiküldött szórólapokat írja alá, és kéri, hogy a 
testületi jegyzőkönyvek legyenek elektronikusan is elérhetőek. 
 
Koblász Sándor polgármester átadja a szót Dézsi Ferenc képviselőnek, aki a csatorna-beruházás 
során az ellenőrzőbizottság elnöke volt. 
 
Dézsi Ferenc képviselő elmondja, hogy a Társulás 6 tagja közül 5 önkormányzat képviselő 
testülete elfogadta a vagyonmegosztást. Abban a kérdésben, hogy a vagyonmegosztás megfelelő-e 
csak az Energia Hivatal tud dönteni. Szerinte a mű már elkészült az emberek használják, aki akart 
rá tud és tudott kötni a csatornára. Nem tartaná ésszerű megoldásnak ha Váchartyán Község 
Önkormányzata részt venne bármilyen peres eljárásban a gesztor önkormányzattal szemben. 
 
Koblász Sándor polgármester megköszöni a jelenlétet, és szeretettel meghív minden jelenlévőt a 
december 21-én tartandó falukarácsonyra. 
 
További kérdés és hozzászólás nem lévén Koblász Sándor polgármester megköszöni a részvételt 
és 20 óra 10 perckor bezárja az ülést. 
 

K.m.f. 
 
          Koblász Sándor           dr. Ungi Kitti 
            polgármester        jegyző 
 
A fenti jegyzőkönyvet hitelesítem: 
 
 
     Horgász Marianna 
        képviselő 


